
Zápis z jednání Pracovní skupiny k dětské a dorostové psychiatrii 
Datum: 8.6. 2023, online 

 

Přítomni: 

doc. MUDr. Michal Goetz, Ph.D. – předseda 

MUDr. Tomáš Havelka 

MUDr. Iva Hodková 

doc. MUDr. Iva Dudová, Ph.D. 

MUDr. Iveta Matějovská 

Mgr. Petr Peiger 

MUDr. Petra Tomášková 

MUDr. Petra Uhlíková 

MUDr. Jan Uhlíř 

 

Omluveni: 

MUDr. Michal Považan 

Ing. Štěpánka Tyburcová 

Mgr. Ivana Svobodová  

Marie Salomonová, MSci. 

Alena Műllerová 

MUDr. Simona Papežová  

 

Host:  

Mgr. Oldřich Ďurech 

 

Průběh jednání:  
1. Uvítání předsedou pracovní skupiny doc. Goetzem. 

 

Program: 

• Koncepce pedopsychiatrické péče 

• Postoj ADDP k úhradám v ambulanci 

• Vyjádření k situaci v PN Kroměříž 

• NPO bez dětské a dorostové psychiatrie 

 

2. Koncepce pedopsychiatrické péče 

 

Doc. Dudová: nesouhlasím s tím, že byla odeslána Koncepce pedopsychiatrické péče na sekretariát MZ, když ještě 

nebylo ukončeno připomínkové řízení v rámci PS DDP. Na sekretariát MZ by měl jít ucelený materiál PS DDP až 

po přípomínkovém řízení.  

Doc. Goetz: koncepce není výstupem PS DDP. O koncepci byla MZ požádán výbor Sekce dětské a dorostové 

psychiatrie. Koncepce byla posléze zaslána na MZ, jehož součástí je i PS DDP. 

Doc. Dudová: ráda bych věděla, jak bude nakládáno s připomínkami ke Koncepci pedopsychiatrické péče.  

Doc. Goetz: jakmile připomínky obdržíme, tak je bude v rámci autorského kolektivu zpracovávat. Počítá se 

s diskusí s jednotlivými autory připomínek, pokud budou nějaké nejasnosti. Koncepce pedopsychiatrické péče je 

stále otevřený dokument a bude se s ním pracovat na více úrovních. 

 



3. Dohadovací řízení se ZP 

 

MUDr. Havelka: Dohadovací řízení pro ambulantní sektor skončilo nedohodou. MUDr. Jojko nás informoval, že 

VZP požádala ještě o jedno setkání, které je naplánováno na 13.6. Obsah setkání není znám. Jednání se nezúčastní 

Svaz ZP. Patrně půjde pouze o potvrzení nedohody. Malá skupina psychiatrů pro dospělé si vymohla navýšení 

bodu, které mělo být stejné jako u dětských psychiatrů. Podařilo se nám zvýšení asi o 0,14, ale toto navýšení nic 

neřeší. Nejde nám ani tak o absolutní hodnotu bodu, ale spíše o rozdíl těch hodnot bodů, který opravdu musí být 

markantní (alespoň 0,3). Tady potřebuje velkou podporu MZ, které by řeklo, že je potřeba upřednostnit dětskou 

a dorostovou psychiatrii. MZ k 30.8. rozhoduje, jaké úhrady budou. Na další schůzce s VZP jsme se dozvěděli 

alarmující informaci, že je celkem 130 ambulancí pro dětskou a dorostovou psychiatrii, ale je jich pouze 95. 

Zároveň tyto data nemusí bát přesná, nejsou tam zahrnuty ambulance, které mají smlouvu z jinou ZP, nebo 

ambulance, které pracují za přímou platbu. Doc. Goetz: je schopná VZP upřesnit i výši úvazku? MUDr. Havelka: 

ne, toho nejsou schopni. Doc. Goetz: bylo by dobré získat alespoň aktuální mapu rozložení ambulancí, která by 

se zanesla do Koncepce pedopsychiatrické péče.  

ÚKOL: MUDr. Havelka: zašle jména kontaktních osob, přes které by bylo možné od VZP získat aktuální mapu 

ambulancí.  

 

 

 

4. Jednání na MZ ke Koncepci pedopsychiatrické péče 

 

Doc. Goetz: oslovila mě Mgr. Svobodová a prof. Kašpárek, abychom se sešli na MZ v rámci přípravy Koncepce 

pedopsychiatrické péče. Bylo by vhodné, aby se setkání zúčastnil i MUDr. Havelka (MUDr. Tomášková/MUDr. 

Bínová), který by prezentoval problematiku úhrad v ambulancích. 

Mgr. Ďurech: AKP začala pracovat na své Koncepci, která by měla být rozšířena o tu klinicko-psychologickou část. 

Byl sestaven tým a rád bych zeptal, zda by se mohly na tomto jednání projednat i otázky týkající se psychologů 

např. hodnota bodů. Doc. Goetz: nemá dobrou zkušenost, když se vyjednává příliš mnoho věcí najednou. Také 

časová dotace je velmi omezená. 

Mgr. Peiger: děkuji za zaslání Koncepce pedopsychiatrické péče. Připomínkoval jsem to z hlediska legislativy. Rád 

bych se zeptal na harmonogram Koncepce.  Doc. Goetz: s Mgr. Svobodou bychom chtěli Koncepci 

pedopsychiatrické péče zařadit do Národního akčního plánu. Nyní přesný harmonogram neznáme. Od setkání na 

MZ si slibujeme, že se dozvíme, co se kdy bude realizovat, v jakém horizontu (např. zřizování nových lůžek, 

možnost dotačních programů, změny úhrad ambulance/lůžkoden, vzdělávání). 

MUDr. Tomášková: Mgr. Svobodová si měla na základě podkladů od MUDr. Tomáškové vyžádat od Ing. Mrázka 

data za rok 2022 pro odb. 305 a 306 (počet vykázaných bodů). Zatím se toto nestalo. Bylo by možné mít tyto 

informace co nejdříve a popř. je nasdílet i mimo jednání PS? 

ÚKOL: Mgr. Svobodová: získat údaje o celkových příjmech pro odb. 305 a 306 za rok 2022 od VZP a Svazu 

pojišťoven. 

Doc. Dudová: byla bych ráda, pokud by šel udělat výstup z toho jednání na MZ pro členy PS DDP. 

 

 

5. Novelizace vyhlášky o dispenzárních dg 

 

MUDr. Havelka: Novelizace vyhlášky o dispenzárních dg – od 11/2022 jsme v kontakt s paní ředitelkou OZP, která 

nám dala příslib realizace do 2.čtvrtletí 2023. Tento termín není reálný. Potřebovali bychom podporu MZ, aby se 

tato novelizace uskutečnila do konce roku 2023. 

 

 

 



6. Vyjádření k situaci v PN Kroměříž 

 

MUDr. Havelka: sepsali jsme na žádost prim. Sedlaříkové stanovisko k ohrožení dětského oddělení. Stanovisko 

je vyvěšeno na stránkách PN Kroměříž. K ADDP se dostalo stanovisko od Asociace komunitních služeb, které 

nabízí, že zajistí náhradní odborníky za personál, který podal výpověď. Rádo bychom vydali stanovisko, že 

multidisciplinaritu podporujeme, nicméně multidisciplinarita znamená spolupráci, nikoliv zastupitelnost. Bylo by 

dobré, aby to bylo stanovisko společné ADDP+SDDP+PS DDP. Doc. Goetz souhlasí.  

MUDr. Hodková: bylo by dobré, aby ve stanovisku zaznělo, že nelze medicínský obor nahrazovat sociálními 

službami. Nerada bych, aby se naplnilo to, co kdysi v minulosti říkal MUDr. Pfeiffer, že dětská a dorostová 

psychiatrie by si měla vzít příklad z reformy sociálních služeb. Domluva doc. Goetze a MUDR. Uhlíkové, že během 

víkendu vypracují stanovisko k situaci v PN Kroměříž.  

MUDr. Uhlíř: z pohledu ambulantního psychiatra není dětské oddělení PN Kroměříž plně funkční. Nikdy se mi 

nepovedlo se domluvit na přijetí pacientů z jejich regionu apod. Změny jsou namístě. A nejsem proto, abychom 

vydávali nějaké prohlášení, že plně stojíme za prim. Sedlaříkovou a za tím, co se tam dělá doteď a že všechny 

změny jsou špatně.  

Doc. Dudová: nejde o hodnocení zdravotní péče v PN Kroměříži, ale nelze zaměňovat odbornosti. 

 

7. Finanční situace ohledně pedopsychiatrických lůžek 

 

Doc. Dudová: ráda bych, aby se znovu otevřela diskuse o financích (konk. 100 mil.), které šly z MZ směrem 

k dětské psychiatrii. Tu část, která šla k NUDZu jsme nebyli schopni vůbec dohledat, ani nevíme, kolik to bylo 

peněz a na co. Měly to být peníze na nová lůžka, která ale nevznikla. Tuto informaci říkala Mgr. Svobodová na 

některém z jednání PS DDP. Měl to být cca 1 mil. na 1 lůžko. MUDr. Hodková: nějaká nová lůžka vznikla např. ve 

Šternberku.  

 

8. Dokument ČT 

 

MUDr. Havelka: ČT natáčí dokument na podporu dětské psychiatrie. Na festivalu ve Zlíně prezentovali již první 

upoutávku a měla velký úspěch. Premiéra má být v průběhu října 2023. Financuje to Kapka Naděje. 

 

 

 

Další jednání: 14.září 2023 od 13:30 do 14:45 online. 
 


